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Svar på fråga 2023/24:1043 av Fredrik Olovsson (S) 
Riskerna för en begränsning av Systembolagets utbud vid 
gårdsförsäljning 

Fredrik Olovsson har frågat socialministern om han avser att 

agera för att garantera att Systembolaget – trots experimentet 

med så kallad gårdsförsäljning – även fortsättningsvis erbjuder 

det bredare sortimentet i sina sörmländska butiker.  

Arbetet inom regeringen är så fördelat att det är jag som ska 

svara på frågan. 

Systembolagets lokala och småskaliga sortiment är och har varit 

viktigt för att utveckla svensk dryckesindustri. Bolaget styr självt 

utformningen av sortimenten utifrån de regelverk och 

omständigheter som behöver beaktas.  

I ägaranvisningen för Systembolaget framgår att bolagets 

uppdrag är att med ensamrätt, och med ansvar och god service, 

sälja sprit, vin, starköl och alkoholdrycksliknande preparat och 

att informera om alkoholens skadeverkningar. Verksamheten 

utvärderas i dag bl.a. från ett Nöjd-kund-index – ett index som 
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visar kundernas bedömning av bolagets service, sortiment samt 

kundernas förväntningar. Det är en inriktning som regeringen 

fortsatt kommer att slå vakt om.  

Regeringen bedömer att det är förenligt med EU-rätten att 

införa en småskalig gårdsförsäljning samtidigt som 

detaljhandelsmonopolet värnas.  

Bolagets verksamhet ska bedrivas så att hög kvalitet i 

utförandet av uppdraget säkerställs. Jag har förtroende för att 

Systembolaget agerar i linje med bolagets uppdrag, gällande 

bolagsordning, avtalet mellan Systembolaget och staten 

(tillkännagivet genom SFS 2019:552), ägaranvisningen samt 

Statens ägarpolicy. 

Stockholm den 23 augusti 2024 
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